
HLA VNt MÌSTO PRAHA
MAGISTRAT HLAVNtHO MÌSTA PRAHY

ODBOR ŽIVOTNíHO PROSTØEDí

V Praze dne 02.05.2003
È.j.: MHMP-026692/2002/0ZPNI/EIA/001-7/Žá
Vyøizuje: Ing. Žáková

Zápis
z veøejného projednání posudku k zámìru

. Základní údaje

1. Prùbìh posuzování pøed veøejným projednáním:
18.02.2002 - OŽP MHMP jako pøíslušný úøad obdržel oznámení dle § 6

odst. 1 zákona
28.02.2002 - Bylo zahájeno zjiš•ovací øízení dle § 7 zákona a oznámení bylo

rozesláno územním samosprávným celkùm (hlavní mìsto
Praha, mìstská èást Praha 6) a dotèeným správním úøadùm.
Informace o oznámení byla zveøejnìna v souladu s požadavky
§ 16 zákona.

05.04.2002 - OŽP MHMP vydal závìr zjiš•ovacího øízení s tím, že tento zámìr
bude dále posuzován podle zákona. Informace o závìru
zjiš•ovacího øízení byla zveøejnìna v souladu s požadavky § 16
zákona.

15.11.2002 - Oznamovatelem byla pøedána dle § 8 odst. 1 zpracovaná
dokumentace.

20.11.2002 - Byla rozeslána dokumentace k vyjádøení územním
samosprávným celkùm a dotèeným správním úøadùm. Informace
o dokumentaci byla zveøejnìna v souladu s požadavky § 16
zákona.

03.02.2003 - Pøíslušný úøad uzavøel smlouvu se zpracovatelem posudku dle
§ 9 odst. 1 zákona.

11.03.2003 - Pøíslušný úøad obdržel zpracovaný posudek.
20.03.2003 - Pøíslušný úøad si vyžádal doplnìní posudku.
24.03.2003 - Pøíslušný úøad obdržel doplnìný posudek.

dle zákona è. 100/2001 Sb., o posuzování vlivù na životní prostøedí a o zmìnì
nìkterých dalších zákonù (dále jen zákon)



25.03.2003 - Posudek byl rozeslán k vyjádøení územním samosprávným
celkùm a dotèeným správním úøadùm. Informace o posudku byla
zveøejnìna v souladu s požadavky § 16 zákona.

08.04.2003 - Byla rozeslána pozvánka na veøejné projednání. Informace o
místì a èasu konání veøejného projednání byla zveøejnìna
v souladu s § 16 zákona.

2. Místo a èas veøejného projednání
Veøejné projednání posudku se uskuteènilo dne 22. dubna 2003 od
17.30 hodin v místnosti è.214 Základní školy Emy Destinnové, námìstí
Svobody 3/930, Praha 6. Ukonèeno bylo v 20.30 hod.

3. Øízení veøejného projednání
Ve smyslu § 4 odst. 2 vyhlášky MŽP è. 457/2001 Sb., o odborné zpùsobilosti
a o úpravì nìkterých dalších otázek souvisejících s posuzováním vlivù na
životní prostøedí, byla povìøena øízením veøejného projednání Ing. Ivana
Žáková, zamìstnankynì oddìlení posuzování vlivù OŽP MHMP.

4. Úèastníci veøejného projednání
. Za oznamovatele: - JANS, s.r.o. -Ing. Janouch

- p. Štochl

- INTERCORA, s.r.o. - Ing. Hlaváèek
- A+R Systém s.r.o - Ing. arch. Obermann

Ing. Èerný. Zpracovatel oznámení a dokumentace: - Ing. Vurm, CSc.
. Zpracovatel posudku: - Ing. Kuk
. Za územní samosprávné celky: - hl. m. Praha:

pí Šlitrová
SÚRM MHMP - RNDr. Caha

. Za investora:

. Za projektanta:

- mìstská èást Praha 6:
Bc. Holický
Mgr. Hermann
Ing. Zajptová

. Za dotèené správní úøady: - OŽP MHMP:
- Ing. Janota - odd. ochrany ovzduší
- Ing. Pavlík - odd. ochrany pøírody a krajiny

. Za pøíslušný orgán státní správy: - OPVŽP OŽP MHMP - Ing. Beranová
- Ing. Novotný
- Ing. Vaculová
- Mgr. Vèislaková

Omluveni: ÈIŽP 01 Praha, Ministerstvo zdravotnictví, Hygienická stanice hl.m.Prahy,
odbor dopravy MHMP, odbor výstavby MHMP
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Veøejného projednání se dále zúèastnili další zástupci z øad investora, projektanta,
mìstské èásti a veøejnosti v poètu cca 10 osob.
Veøejného projednání se zúèastnil zástupce obèanského sdružení na ochranu
Bøevnova (Ing. Sobotka, Ing. Hrubant) a obèanského sdružení EKO Bøevnov (Ing.
Hrubant).

II. Prùbìh veøejného projednání

Veøejné projednání zahájila Ing. Žáková. Pøedstavila úèastníky veøejného
projednání a seznámila s programem veøejného projednání. Objasnila smysl procesu
posuzování vlivù na životní prostøedí a cíl veøejného projednání. Uvedla èasovou
rekapitulaci jednotlivých krokù procesu posuzování vlivù na životní prostøedí
projednávaného zámìru.

Zástupce oznamovatele Ing. Janouch pøipomnìl, že možnost zástavby
posuzovaného území je datována již od r.1995. Majitelem pozemku je hl.m.Praha,
které na zástavbu tìchto pozemkù vypsalo soutìž. Proces posuzování vlivù na
životní prostøedí v tomto území již probíhal v roce 1997 dle zákona è.244/1992 Sb., o
posuzování vlivù na životní prostøedí. Tehdy posuzovaný zámìr byl z hlediska
obchodních ploch i parkovacích míst rozsáhlejší (investoøi Hornbach a Kaufland)
s menším podílem zelenì. Na tento zámìr bylo vydáno souhlasné stanovisko
z procesu EIA, poté bylo vydáno pravomocné rozhodnutí o umístìní stavby (proto
mùže být pozemek oplocen) a 2 stavební povolení. Poté došlo k zastavení stavby a
hl.m.Praha jako vlastník pozemku zvážilo redukci zástavby pozemku. V této dobì
se pozemku ujala spoleènost INTERCORA s.r.o.

Závìrem ing. Janouch zdùraznil, že zámìr je oproti pùvodnímu zámìru
znaènì zredukován. Pozemek je dle ÚP HMP urèen ke komerèní zástavbì a snahou
všech zainteresovaných by mìlo být najít takovou míru zástavby pozemku a
dispozice hmot, aby vyhovovala požadavkùm ochrany životního prostøedí.

Zástupce investora Ing. Hlaváèek krátce prezentoval spoleènost
INTERCORA. Vysvìtlil, že v administrativní budovì Komerèního centra Vypich (dále
jen KCV) bude umístìna administrativní a správní centrum firmy Kaufland. Mimo jiné
zde budou také restaurace, fitnes, malá poliklinika, pùjèovna kol (na pøání MÈ Praha
6 pro pohyb mezi Ladronkou, tímto centrem a Bílou Horou).
Závìrem Ing. Hlaváèek zdùraznil, že je pøesvìdèen o tom, že architektonické,
funkèní i ekonomické øešení stávajícího projektu odpovídá významu centra
umístìného na Vypichu v Bøevnovì.

Zástupce projektanta Ing. arch. Obermann popsal pøipravovaný zámìr. Jedná se
o 2 samostatné objekty, které jsou spojené suterénními prostory. Objekt A je
situován v souladu se zastavovacími podmínkami. Je dvoupodlažní a je urèen pro
komerèní úèely. Z ul. Bìlohorské je situován zásobovací dvùr s pravým odboèením
pro vjezd i výjezd (z dùvodu minimalizace kolizních míst). Zástavba (resp.
zásobovací dvùr) je odsunuta o 30 m oproti pùvodnímu návrhu a odclonìna plochou
zelenì.
Technická zaøízení budovy (vzduchotechnika apod.) je pøesunuta do východní èásti
budovy, aby atak s obytnou zástavbou byl minimalizován. Fasáda objektu je èlenìna
tak, aby vyhovovala mìstskému prostøedí.
Objekt B je vìnován v parteru obchodním službám. Dále jsou ve dvou podlažích
umístìny administrativní prostory. Parkovištì je umístìno v suterénu. Køižovatka ul.



Bìlohorské a Slezanù je posunuta východním smìrem a slouží jako hlavní nájezd do
areálu. Tím rovnìž dojde k odsunutí køižovatky od obytné zástavby. U vstupního
prostoru jsou umístìny nové stanice MHD - tramvaje i autobusy. Nenahrazují
žádnou ze stávajících stanic.
Dále se Ing. arch. Obermann vìnoval zapojení stavby do území z hlediska širších
vztahù v území. Je navržena (po dohodì s MÈ Praha 6) rekonstrukce poutní cesty.
Je zde vložena parková osa, která navazuje na areál Ladronky. Rovnìž bude
vybudováno dìtské høištì a doprovodná zeleò.
Dále je navržen podchod pod ul. Bìlohorská smìrem k oboøe Hvìzda.
Navrhovaný objekt respektuje trasu Bøevnovské radiály, ale není na ni provoznì
vázán.
Poèet parkovacích stání v areálu byl minimalizován a odpovídá vyhl. è.26/1999 Sb.
HMP. Celkový poèet stání èiní 432, z toho 146 v podzemí.

Zpracovatel dokumentace o hodnocení vlivù zámìru na životní prostøedí
Ing. Vurm CSc. uvedl, že pøi zpracování dokumentace vycházel jak z požadavkù
zákona, tak z pøipomínek územních samosprávných celkù, dotèených správních
úøadù i veøejnosti k oznámení. Zámìr je hodnocen variantnì, pøedevším v oblasti
hlukové a imisní zátìže - pro stav bez i s Bøevnovskou radiálou.

Jako nejvýznamnìjší negativní vlivy stavby byly oznaèeny:
. vlivy na obyvatelstvo, hluk a zneèištìní ovzduší
. vliv kácení døevin rostoucích mimo les
. vliv na krajinný ráz.

Jako pozitivní vliv byly oznaèeny vegetaèní úpravy, zahrnující výsadbu
nìkolika set listnatých døevin.

K vlivùm na ovzduší zpracovatel dokumentace uvedl, že se jedná o oblast
pomìrnì imisnì zatíženém (prùmìrné roèní koncentrace NO2 èiní cca 30 ~g/m2) a
výsledná roèní koncentrace (po realizaci centra) se urèitì bude pohybovat pod
zákonným limitem 40 ~g/m2. Shodná situace je i u škodliviny benzen.

Hodnocení vlivù na zdraví obyvatel bylo zpracováno Státním zdravotním
ústavem Praha (dále jen SZÚ). Bylo uvedeno, že pøíspìvky škodlivin v ovzduší
z provozu Komerèního centra Vypich jsou nepatrné a nejedná se o kvantifikovatelné
zmìny z hlediska výsledného rizika vzniku zdravotních obtíží. Míra karcinogenního
rizika zpùsobená provozem centra je na pøijatelné úrovni.

Dále Ing. Vurm CSc. pøipomnìl, že ve vztahu k posuzovanému zámìru je
výhodnìjší varianta s Bøevnovskou radiálou, pøi které dojde k pøemístìní ostatní
dopravní zátìže z Bìlohorské ulice na Bøevnovskou radiálu.

K vlivu hluku bylo uvedeno, že stávající hluková situace je stanovena
výpoètem (po dohodì s pøíslušným orgánem veøejného zdraví). Vlivem stávající
dopravy dochází k pøekroèení zákonných limitù, pokud není poèítáno s tzv. "starou
zátìží". Nárùst hluku z dopravy komerèního centra byl vyèíslen u nejbližší obytné
zástavby v denní dobì na desetiny dB. Noèní provoz centra není pøedpokládán. Vliv
hluku z provozu komerèního centra ve vztahu ke zdraví obyvatel byl oznaèen jako
neprokazatelný. Vliv stacionárních zdrojù nebude nadmìrnì zatìžovat obytnou
zástavbu ani v denní, ani v noèní dobì.

Hluková studie pro období výstavby prokázala, že v období výstavby nebude
v okolí staveništì pøekroèen ani v souètu se stávající hlukovou zátìží zákonný limit.
Dále bylo konstatováno, že zámìrem nebudou dotèeny chránìné èásti pøírody,
nebo• lokalita se nenachází v žádném chránìném území.
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Významným negativním vlivem bude kácení døevin mimo les, a to jak v území
stavby, tak v lokalitì Slezanù. Pøedpokládaný rozsah kácení je 127 solitérních døevin
a 5 000 m2 porostù døevin. Proto byla jako souèást dokumentace EIA zpracována
studie vegetaèních úprav. Souèástí vegetaèních úprav stavby je i øešení èásti
historické poutní cesty z Lorety do Hájku a øešení prostoru u vyústìní nového
podchodu do pøedpolí obory Hvìzda. K výsadbì je navrženo celkem 600 kusù døevin
(z toho 379 ks stromù, 123 keøù a 98 popínavých døevin).

Ostatní vlivy stavby na životní prostøedí (vlivy na pùdu, horninové prostøedí,
povrchové a podzemní vody, odpady atd.) se nebudou pøi dodržení doporuèených
opatøení v dokumentaci projevovat významnìjší zpùsobem.

Závìrem Ing. Vurm CSc. konstatoval, že navrhovaná stavba je
akceptovatelná pøi naplnìní pøedpokladù uvedených v hodnocení vlivù a pøi realizaci
navržených opatøení. Realizaci stavby doporuèil.

Zpracovatel posudku Ing. Kuk zhodnotil dokumentaci EIA jako velmi
dobrou, odpovídající požadavkùm zákona.

K posouzení opatøení pro minimalizaci a kompenzaci vlivù na životní prostøedí
uvedl, že není nutno uplatòovat územnì plánovací opatøení, nebo• zámìr je
v souladu s ÚP HMP (provìøeno i v rámci zpracování posudku).

Navržená technická opatøení byla provìøena v rámci zpracování posudku a
byla doplnìna na základì pøipomínek z vyjádøení s tím, že vìtšina požadavkù
z dokumentace EIA byla pøijata.

Navržená kompenzaèní opatøení byla rovnìž provìøena zpracovatelem
posudku. Došlo k upøesnìní vegetaèních úprav - soubìžnì s vlastní výsadbou

v areálu budou realizovány i vegetaèní úpravy mimo území stavby.
Dále se Ing. Kuk vìnoval jednotlivým vyjádøením v procesu posuzování.
Upozornil na požadavky MÈ Praha 6, týkající se podmiòujících investic,

kterými jsou:
- øešení prostoru severnì od ul. Bìlohorské
- výstavba lávky pøes ul. Kukulova
- úprava poutní cesty.

Do návrhu stanoviska v posudku je zaèlenìn požadavek na to, aby tyto
souvisící stavby byly kolaudovány souèasnì se stavbou.

Ve vyjádøení HMP byla uvedena pøipomínka, týkající se souladu s ÚP HMP
s ohledem na administrativní plochy. Investor na požadavek HMP reagoval
zmenšením rozsahu administrativních ploch a využitím pro správní centrum
Kauflandu. Další využití administrativních ploch ale není v souèasné dobì

specifikováno.
K pøipomínkám z vyjádøení p. Jùzy bylo vysvìtleno, že vzhledem ke

skuteènosti, že byly uplatnìny v rámci oznámení, k dokumentaci i k posudku budou
komentovány následnì.

Poté byla vìnována pozornost vlivùm na ovzduší. S ohledem na novou
legislativu v ochranì ovzduší a pøedevším na základì vyjádøení OŽP MHMP byla
zpracována expertiza hodnocení vlivù na ovzduší. Bylo potvrzeno, že požadavek na
kvalitu ovzduší z hlediska škodliviny NO2 bude splnìn. U škodliviny benzen se
dospìlo k nižším hodnotám zneèištìní.

Z hlediska provìøení hlukové zátìže byla zpracována expertiza, hodnotící
všechny zdroje areálu souèasnì. výpoèty potvrdily, že vlastní areál bude pøi realizaci
protihlukových opatøení (protihlukové stìny, ovìøovací mìøení pøi zkušebním
provozu) splòovat zákonné limity.
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K pøipomínkám ohlednì odvádìní deš•ových vod bylo uvedeno, že deš•ové
vody budou svádìny do areálové deš•ové kanalizace, a dále pak do retenèního
potrubí a kmenové stoky C, která je souèástí jednotné kanalizace. Umístìní
odluèovaèù ropných látek je u posuzovaného zámìru nadstandardnì navrženo u
všech parkovacích ploch, což lze hodnotit jako pozitivum.

K pøipomínce, týkající se "podmínìnosti" výstavby areálu realizací nové
oddìlovací komory kmenové stoky C pod zhlavím severního portálu Strahovského
tunelu a vybudování nového odpadu do Brusnice bylo uvedeno, že správce
kanalizace již vymezil podmínky pro napojení dané stavby na kanalizaèní sí• a
vyspecifikoval požadavky pro napojení areálu na kanalizaèní sí• (nutnost retenèních
objemù). Výše uvedené požadavky tedy nesouvisí s posuzovaným zámìrem a týkají
se spíše požadavkù na odvodnìní mìstského okruhu.

V rámci zpracování posudku byl provìøen bilanèní výpoèet koeficientu zelenì
(KZ). Požadavek na 45% zastoupení zelenì ve funkèní ploše ZOB je splnìn.

Ing. Kuk konstatoval, že po zhodnocení všech podkladù, nutných pro
zpracování posudku, lze zámìr hodnotit jako pøijatelný.

Závìrem se zpracovatel posudku vìnoval vyjádøení Obèanského sdružení na
ochranu Bøevnova, které bylo doruèeno pøíslušnému orgánu v termínu, kdy již
nemohlo být zapracováno do posudku.

K pøipomínkám bylo sdìleno, že zámìr je v souladu s ÚP HMP a v území by
nemìlo dojít k nepøijatelným vlivùm na životní prostøedí.

K vyjádøení p. Jùzy k posudku Ing. Kuk uvedl, že doprava vyvolaná provozem
areálu oproti stávající dopravì není na takové výši, aby se projevila pøi hodnocení
hluku a ovzduší.

Pøipomínku, týkající se øešení veøejné dopravy k areálu, zpracovatel posudku
akceptoval. Ztotožnil se s nutností zažádat o stanovisko ROPIDU pøi další projektové
pøípravì stavby jako organizace odpovìdné za pražskou integrovanou dopravu.
Rovnìž tak je nutno pøi další projektové pøípravì stavby spolupracovat se všemi
subjekty mimopražské dopravy v okolí KCV. V tomto smìru bude i upraven návrh
stanoviska.

Zástupce HMP RNDr. Caha konstatoval, že vìtšina pøipomínek z vyjádøení
k oznámení a dokumentaci byla splnìna. Ne zcela jasný nadále zùstává soulad s ÚP
HMP, konkrétnì otázka pomìru komerèních a administrativních ploch. Tuto
pøipomínku lze ale vyøešit ve fázi územního øízení. HMP se pøihlásilo jako úèastník
územního øízení a bude se vyjadøovat formou usnesení RZHMP. Dále se dotázal na
upøesnìní dopravních tras tìžkých nákladních automobilù (dále jen TNA) i lehkých
nákladních automobilù (dále jen LNA) pro zásobování v rámci širšího území a tento
problém rovnìž oznaèil za realizovatelný v rámci územního øízení.

Závìrem RNDr. Caha pøipomnìl, že v souèasné dobì je zpracováván návrh
zmìny ÚP HMP ohlednì Bøevnovské radiály a k realizaci mùže dojít již do r.2010.
K této skuteènosti by mìl pøihlížet návrh sadových úprav.

Zástupce MÈ Praha 6 Bc. Holický souhlasil se zámìrem výstavby a kladnì
zhodnotil skuteènost, že zámìr byl oproti pùvodní verzi zmenšen. Posudek
pøipomínky MÈ Praha 6 povìtšinou vyøešil. Zùstává nedoøešena otázka pøesunutí
kotelny v objektu A ze západní na východní stranu.

Zástupce OŽP MHMP - orgánu ochrany ovzduší Ing. Janota sdìlil, že ve
vyjádøení k dokumentaci EIA byly vysloveny odborné výhrady vùèi výsledkùm
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rozptylové studie. V rámci zpracování posudku byla pøedložena upøesòující studie.
Pøipomínky orgánu ochrany ovzduší byly tedy akceptovány. Výstavba posuzovaného
zámìru nepøinese významný pøíspìvek ke stávajícímu zneèištìní a nebude
ohroženo plnìní žádného ze zákonných limitù.

Zástupce OŽP MHMP - orgánu ochrany pøírody a krajiny Ing. Pavlík
konstatoval, že je nutno do doby zpracování dokumentace pro územní øízení rozšíøit
prùzkum pøípadného výskytu zvláštì chránìných druhù i v období jaro-léto. Za
akceptovatelný považoval doplnìk krajináøského hodnocení. Upozornil na
nezbytnost kompletních vegetaèních úprav podél Bìlohorské ul., a to vèetnì severní
stìny. Tuto problematiku je nutno doøešit rovnìž v rámci zpracování dokumentace
pro územní øízení.

Závìrem Ing. Pavlík konstatoval, že k pøedloženému posudku nemá
zásadních výhrad.

Zástupce Obèanského sdružení na ochranu Bøevnova Ing. Sobotka
upozornil na poèet aut, který pøibude po výstavbì komerèního centra a vyèíslil ho na
2000 automobilù dennì. Tento poèet pøispìje k velice špatné situaci v oblasti od
køižovatky Vypich ke Strahovskému tunelu. Mnoho lidí zde trpí rakovinou. Situace se
ještì zhorší s otevøením Mrázovky. Hodnoty hlukové i imisní zátìže jsou již na
hranici limitù a pøedpoklad použití vozidel s lepšími parametry nemusí být vzhledem
k nárùstu poètu vozidel znatelný. Územím ve stávající situaci již projíždí 40 000 až
60 000 vozidel, což je hlavní dùvod námitek proti realizaci posuzovanému zámìru.
Každé navýšení dopravy v tomto území oznaèil z hlediska zdravotních rizik za
neúnosné a nevyhovující.

Pøedseda Obèanského sdružení na ochranu Bøevnova a zástupce
Obèanského sdružení EKO Bøevnov Ing. Hrubant pøednesl stanovisko tìchto
sdružení k projednávanému zámìru. Vyjádøil dùvody nevhodnosti stavby z hlediska:

. funkce a velikosti stavby v hustì zastavìné èásti mìsta,

. ovlivnìní obory a letohrádku Hvìzda a Bøevnovského kláštera

. negativního pùsobení na rozvoj maloobchodní sítì a nesnadné
dostupnosti obchodù pro starší obèany

. zvýšení nárùstu dopravy na již nyní pøetížených ulicích Bìlohorská a
Patoèkova.

Poté požádal zástupce MÈ Praha 6 a ostatních správních úøadù o dùsledné plnìní
zákonných povinností ohlednì nezhoršování životního prostøedí a zabránìní
trvalého poškozování zdraví obèanù. Je požadováno, aby:

. byla prosazována dùsledná opatøení ke snížení hluku a emisí jak
v okolí navrhovaného centra, tak na ulicích Patoèkova a Bìlohorská

. byla posuzována nutnost okamžitých opatøení proti poškozování
zdraví, vznikající zvyšováním poètu automobilù, také se zøetelem
k otevøení tunelu Mrázovka

. byl zveøejnìn plán ochranných opatøení a jejich financování a
projednán s obèany vèetnì èasových limitù

. dopravními orgány byla provádìna dùsledná kontrola mìøení rychlostí
projíždìjících automobilù na ulicích Bìlohorská a Patoèkova.

Ing. Hrubant požádalo zveøejnìní vyjádøení v zápisu z veøejného projednání.
(Úplný text vyjádøení je pøílohou tohoto zápisu.)
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Poté se Ing. Hrubant dotázal, jak byla zajištìna informovanost obèanù o konání
veøejného projednání a místo konání oznaèil za nevhodné.
Ing. Hrubant upozornil zástupce MÈ Praha 6, že bez informovanosti obèanù nelze
pøipravovat zmìnu územního plánu Bøevnovské radiály. Není jasný zpùsob vedení
Bøevnovské radiály v úseku Vypich - Strahovský tunel (vèetnì køižovatek) a
s obèany nechce nikdo jednat. Pokud bude pøíprava Bøevnovské radiály v diskuzi,
nelze souhlasit ani s posuzovaným zámìrem. Zpochybnil prezentovaná mìøení jako
nevìrohodná. Dle vlastní zkušenosti projedou územím každou vteøinu 2 automobily,
tj. 60 000 automobilù dennì. Situaci oznaèil za kritickou a s obèany je proto nutno
jednat (pøipomínka zásadní). Konstatoval, že posuzovaný zámìr bude zøejmì
"krásnou" oázou, ale v dalším øešení území je mnoho nejasného a škodlivého.
Zpochybnil prognózy dopravy a konstatoval, že rozvojem území dojde k totálnímu

kolapsu dopravy.
V další èásti veøejného projednání se Ing. Hrubant dotázal jaká kompenzaèní
opatøení budou v souvislosti s výstavbou realizována.

Pan Jùza zopakoval pøipomínky ze svého vyjádøení k posudku. Dotázal se, zda bylo
poøízeno stanovisko ROPIDU z hlediska dopravní problematiky projednávaného
zámìru. Upozornil na zavedení obratištì pro MHD, pøípadnì zvláštní linkovou
dopravu. Sdìlil, že ve stanovisku ROPIDU, týkající se vzájemné koordinace
autobusových linek jezdících pøes Vypich se poukazovalo na skuteènost, že
možnosti øešení jsou omezené vzhledem k absenci vhodného autobusového
obratištì v tomto území. KCV "pøitáhne" velké množství zákazníkù a pøi absenci
obratištì bude velmi obtížné øešit linkovou dopravu z jednotlivých smìrù. Existuje
mnoho špatných pøípadù (OBI Ruzynì, TESCO Zlièín) øešení návaznosti hromadné
dopravy souvisejících s provozem obchodních center.
Dále upozornil na nerovnomìrnost zátìže pøi provozu centra, vìtší lze oèekávat ze
strany Motola a Bøevnova než ze strany Petøin. Pokud nebude obratištì autobusù,
bude nutno pøidávat další linky a bude problém s proklady jízdních øádù.

Dále následovala diskuzní èást.
Na vznesené dotazy, námìty a pøipomínky odpovídali zástupci oznamovatele,
investora, projektanta, zpracovatel dokumentace i posudku se svými
spolupracovníky a zástupci MÈ Praha 6.

K jednotlivým problémùm byly sdìleny následující skuteènosti.

Problematika dopravy:

Zásobovací doprava:
- Trasy kamionù jsou naplánovány z centrálního skladu firmy Kaufland na jihu

Prahy vždy do nìkolika obchodních center najednou dle harmonogramu zavážky.
Poèítá se pøíjezdem od Bílé Hory, odjezdem smìrem na Motol do dalšího zaøízení
a nebude tedy docházet k otáèení na køižovatce Vypich ani v blízkosti centra.

- Lehká nákladní doprava bude povìtšinou smìøovat do suterénních garáží, výjezd
bude bezkoliznì pøes svìtelnì øízenou køižovatku (dále jen SSZ).

- Èetnost zásobovací dopravy èiní 6 TNA dennì + 13 LNA + 10 dodávkových aut.



Intenzity dopravy:
- Byly použity oficiální údaje Ústavu dopravního inženýrství (dále jen ÚDI) a sekce

Útvar rozvoje mìsta (dále jen SÚRM HMP) pro stávající i navrhovaný stav,
vycházející z objektivních mìøení.
Napø. sèítání ÚDI, rok 2000, køižovatka Kukulova/Bìlohorská - smìr Slezanù,
6.00 - 22.00 hodin - 11 000 vozidel/z toho 1155 nákladních(vèetnì MHD),

v opaèném smìru - 12 000 vozidel/z toho 1055 nákladních.
Z tìchto údajù byly ÚDI odvozeny stavy:
- pro rok 2002 - nárùst na hodnoty 12 500, resp. 13 500 vozidel (v druhém smìru)
- pro rok 2004 - nárùst na hodnoty 14 500, resp. 15000 vozidel.

Pro rok 2010 bez Bøevnovské radiály byla stanovena dopravní zátìž na
Bìlohorské ul., smìr Slezanù 19 500 vozidel (bez KCV), z toho 930 TNA.
V opaèném smìru 19 700 vozidel, z toho 930 TNA.

Pro rok 2010 s Bìlohorskou radiálou dojde k poklesu dopravy na ul. Bìlohorská
na 7200, resp. 10 500 vozidel.

- Pojezdy osobních automobilù pøi provozu centra - cca 2 000 automobilù za den.

Propustnost køižovatky Kuku/ova - Bøevnovská:
- Pøidávají se odboèovací pruhy pro zlepšení prùjezdnosti.

Ze zkušeností s ostatními centry firmy Kaufland lze dovodit, že provoz na
køižovatkách je plynulý a nedochází k problémùm se "zahlcením" dopravy.

- Obchodní centra Kaufland jsou obchodní støediska místního významu

Koordinace zámìru s hromadnou dopravou:
- Zámìr je v rámci dokumentace pro územní rozhodnutí projednán s Dopravními

podniky hl. m. Prahy i s organizací ROPID. Zámìr a øešení návazné dopravy
(zastávky MHD, intervaly provozu apod.) budou s tìmito organizacemi øešeny
následnì pøi projednávání dalších stupòù projektové pøípravy stavby.
Harmonogramy pøepravy musí vyhovovat nejen provozu KCV, ale pøedevším
oblasti Petøin, Bílé Hory, Bøevnova a Vypichu.

Koordinaci zámìru s hromadnou dopravou byla vìnována patøièná pozornost.
Jedná se o centrum místního významu, je "vložena" tramvajová zastávka,
umístìny autobusové zastávky tak, aby nedocházelo ke kolizi s dopravou na ul.
Bìlohorské. Neuvažuje se se zøízením zvláštních linek, kapacita MHD je
dostateèná a jedná se o lokální centrum.

V prostoru areálu ani v blízkosti centra není v ÚP HMP urèena plocha s dopravní
funkcí, nejbližší plocha je v severovýchodním kvadrantu ulic Na
Vypichu/Ankarská. Do plochy ZOB nelze umístit toèku autobusù.

Funkènost katalyzátorù vozidel:
- Výsledky z mìøení ukazují na fakt, že vozidel staršího typu ubývá. Kvalita vozidel

v hl. m. Prahy je na lepší úrovni oproti jiným místùm v Èeské republice.

Q



Mìøení rychlosti na komunikacích v posuzovaném území:
- Dle sdìlení MÈ Praha 6 jsou ulice v tomto území jedny z nejèastìji mìøených na

území mìstské èásti, kontrolu lze ještì zpøísnit.

Hl!!!!:::

Byly vysvìtleny jednotlivé limity hlukové zátìže dle Naøízení vlády È. 502/2000
Sb., o ochranì zdraví pøed nepøíznivými úèinky hluku a vibrací pro venkovní i
vnitøní prostøedí a povinnosti investorù pøi výstavbì.

Prùkaz limitù pro veškeré stacionární zdroje (vèetnì zásobování a dopravy v klidu
vareálu) musí být investorem pøedložen v rámci územního øízení s upøesnìn
podle požadavku orgánu ochrany veøejného zdraví ve stavebním øízení. Limity
hlukové zátìže ze stacionárních zdrojù jsou dle cit. naøízení 50 dB ve dne, 40 dB
v noci.

Bylo konstatováno, že pro ul. Bìlohorskou je možno použít korekci na tzv. "starou"
zátìž, tzn. platí limity 72 dB ve dne, 62 dB v noci.

Ovìøení dodržení limitù ze stacionárních zdrojù i z dopravy na komunikacích se
provádí mìøením hluènosti v rámci zkušebního provozu a výsledky musí být
doloženy ke kolaudaènímu øízení. Pokud nejsou splnìny pøedpoklady ze studií, je
nutno realizovat dodateèná protihluková opatøení.

Pokud mají obèané pochybnost v dobì provozu o dodržování pøíslušných limitù
hlukové zátìže, je možno podat stížnost na pøíslušnou hygienickou stanici, která
je povinna situaci provìøit (mìøením). Dále lze uplatnit sankèní opatøení.

Byly vysvìtleny závislosti mezi navýšením dopravní zátìže ve vazbì na zvýšení
ekvivalentních hladin akustického tlaku (vždy se jedná o prùmìrnou hladinu za
daný èasový úsek). Napø. pøi zmìnì dopravních zátìží o 50% dojde k navýšení
dopravní zátìže cca o 2 dB, což je hodnota odpovídající chybì mìøení èi chybì

výpoètu.

Byly uvedeny zkušenosti ze zkušebního provozu s mìøením a vyhodnocením
hluku u obdobných center. Na základì zkušeností ze zkušebního provozu je
možno realizovat další protihluková opatøení.

Ovzduší:

Bylo vysvìtleno, že informace o ovìøovacích výpoètech v rámci zpracování
posudku bylo nutné poøídit vzhledem k pøipomínkám orgánu ochrany ovzduší
pøedevším a dále s ohledem na skuteènost, že došlo ke zmìnì metodiky výpoètù
na základì novì platné legislativy v ochranì ovzduší.

Dle sdìlení zpracovatele posudku budou zákonné limity splnìny.



Bylo upozornìno na nutnost aktualizace rozptylové studie (vzhledem k pøesunutí
kotelny) a dalších dokumentù dle požadavkù platné legislativy v ochranì ovzduší.

Ochrana pøírody a krajiny:

Biologický prùzkum:
- Investor uvedl, že splní požadavky na provedení biologického prùzkumu v rámci

územního øízení.

Vliv na oboru Hvìzda:
- Zpracovatelem dokumentace bylo uvedeno, že nárùst dopravy na ul. Bìlohorské

po realizaci centra a s tím vyvolané imisní zatížení ovzduší se neprojeví v oboøe
Hvìzda.

Nebyl hodnocen vliv možnosti návštìvy obora Hvìzda, spojený s návštìvou KCV,
ale lze ho pøedpokládat jako statisticky nevýznamný.

Vliv na krajinný ráz:
- Na základì vyjádøení OŽP MHMP byl podrobnìji provìøován vliv na krajinný ráz,

Navrhovaná investice je z hlediska vlivu na krajinný ráz pøi respektování
doporuèených opatøení (pøedevším vegetaèní úpravy smìrem k oboøe Hvìzda)
pøijatelná.

Aleje podél ul. Bìlohorské vzhledem k prostorovým možnostem nejsou vhodné
pro výsadbu vìtších stromù, které by úèinnì pohledovì odclonili novou zástavbu.
Proto je nutno pøehodnotit vegetaèní úpravy (napø. kolem podchodu na druhé
stranì) a realizovat výsadbu vzrùstnìjších døevin.

Z hlediska krajinného rázu je vhodné, že zástavba se neposouvá (zmìna oproti
pùvodní variantì) smìrem k Bøevnovské pláni a tato zùstává nadále otevøená.

Investor uvedl, že splní požadavky z hlediska vlivu na krajinný ráz v rámci
územního øízení.

Ostatní:

Kolize s Bøevnovskou radiálou:
- Projektová pøíprava stavby KCV je koordinována s pøípadnou stavbou Bøevnovské

radiály.

- Zmìna ÚPN HMP pro Bøevnovskou radiálou bude veøejnì projednávána.

Problematika vlivù stavby na ŽP Bøevnovské radiály se netýká projednávání vlivù
na ŽP zámìru KCV .

Specifikace kompenzaèních opatøení souvisejících ze zámìrem KCV:
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Zástupce investora uvedl, že bude uzavøena a zveøejnìna dohoda s MÈ Praha 6
ohlednì kompenzaèních opatøení na konkrétní investièní akce, které musí být
vyøešeny do doby kolaudace komerèního centra.
Mezi kompenzaèní opatøení jsou zaøazeny tyto investièní akce:
- výstavba podchodu s rampami pro invalidy, cyklisty i pìší
- úprava køižovatky Kukulova - Bìlohorská
- výstavba pìší lávky pøes ul. Kukulova, která spojí toto centrum s ladronkou
- výstavba pìší cesty s dìtským høištìm
- výstavba dalšího dìtského høištì a ozelenìní u stávající zástavby a v pruhu mezi

komerèním centrem a stávající zástavbou u ul. Bolívarova
- obnova poutní cesty, navazující na rekreaèní možnosti v okolí a její ozelenìní.
Celková finanèní èástka za tyto investice èiní 65 milionù Kè.

Byla podána informace o tom, že byla nabídnuta možnost pronájmu obchodních
prostor místním podnikatelùm.

Dostupnost centra byla oznaèena za dostateènou vzhledem k napojení na
všechny druhy hromadné dopravy.

- Velikost centra nelze srovnávat s velkými obchodními centry na okraji Praha.
Jedná se o komerèní objekt, který pokryje potøeby MÈ Praha 6, nevyžadující velké
pøejezdy. Bude vybudováno nákupní støedisko místního významu.

Byla podána informace o zpùsobu zveøejòování dokumentù v rámci procesu EIA

III. Závìr
Veøejné projednání probìhlo ve smyslu zákona è.100/2001 Sb., o posuzování

vlivù na životní prostøedí. Veøejného projednání se zúèastnila veøejnost v poètu cca
10 osob (vèetnì zástupcù obèanského sdružení Na ochranu Bøevnova a EKG
Bøevnov). Uvedený zámìr byl projednán ze všech podstatných hledisek.

Zpracovatel dokumentace i posudku oznaèili zámìr za pøijatelný z hlediska
vlivù na životní prostøedí pøi splnìní navržených podmínek pro minimalizaci a
kompenzaci vlivù na životní prostøedí.

Zástupci územních samosprávných celkù a dotèených správních úøadù
vyslovili souhlas s hodnocením vlivù zámìru a upozornili na podmínky, které je
nutné doøešit v další projektové pøípravì stavby.

Zástupci obèanských sdružení vyslovili nesouhlas se stavbou, pøedevším
s ohledem na dopravní situaci v daném území.

Diskuze byla zamìøena pøedevším na problematiku dopravy, ovzduší a hluku.

Zpracovala

~U-• Ka E~ '

Ing. Ivana Žáková
povìøená øízením veøejného projednání

Magistrát hl. m. Prahy
odbor životnfho prostfedi
Mariánsk6 nám 2
Praha 1 (61
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Stanovisko obèanských sdružení Eko-Bøevnov a Na ochranu Bøevnova
k plánu zmìn navržených m.è. Praha 6 k nákupnímu støedisku Kaufland,
projednávaných na ~ein~ s~~i2~:.-~~~_1:!~9.Q3

1.
Naše stanovisko ke stavbì støediska Kaufland bylo vyjádøeno pøi
územním øízení a zùstává stejné, co se týèe celkové nevhodnosti stavby

a) funkcí a velikostí stavba nepaøí do už hustì zastavìné èásti mìsta
b) je nevhodná v blízkosti historických staveb - Obora u letohrádku

Hvìzda a Bøevnovský klášter
c) bude negativnì pùsobit na rozvoj maloobchodní sítì na Bìlohorské a

tak zhorší snadnou dostupnost obchodù pro starší obèany
d) zvýší nárùst dopravy na už nyní pøetížené Bìlohorské a Patoèkovì

2.
Naše stanovisko ke zmìnám navrhovaným m.è. Praha 6 se týká

dopravy a jejího nárùstu na Bìlohorské a Patoèkovì

Protože stavba byla patøiènými správními orgány schválena, žádáme, aby
tyto orgány plnily ze zákona plynoucí povinnost nezhoršovat životní
prostøedí a zabránit trvalému poškozování zdraví obèanù dùsledky svého

rozhodnutí, a proto žádáme, aby

a) m.è. Praha 6 dala do plánu zmìn dùsledná opatøení ke snížení hluku
a emisí a to jak v okolí samotného Kauflandu, tak na Bìlohorské a
Patoèkovì, kde již nyní dovolené limity jsou pøekraèovány

b) m.è. Praha 6 posuzovala nutnost okamžitých opatøení proti
poškozování zdraví zvyšováním poètu aut také se zøetelem k brzkému
otevøení tunelù Mrázovka (ochranné zdi, okna a jiné)

C,) plán tìchto opatøení a jejich financování byl zveøejnìn a projednán s
obèany vèetnì èasových limitù

ci) m.è. Praha 6 žádala dopravní orgány o zvýšenou kontrolu a mìøení
rychlosti projíždìjících aut na Bìlohorské a Patoèkovì

3.
Žádáme, aby naše vyjádøení ke zmìnám bylo v zápise z tohoto veøejného

projednávání.

V Praze, 22. dubna 2003-01-10
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Za jmenovaná sdružení
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